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PROTOKÓŁ nr L/2018 

sesji Rady Miejskiej w Suwałkach 

odbytej w dniu 29 sierpnia 2018 r. w godzinach 16:00 –16:40  

w sali nr 26 Urzędu Miasta w Suwałkach ul. Mickiewicza 1. 

 

 

Obradom przewodniczył: 

Zdzisław Przełomiec - Przewodniczący Rady Miejskiej w Suwałkach. 

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że sesja została zwołana zgodnie z art. 20 ust. 3 ustawy 

o samorządzie gminnym na wniosek Prezydenta Miasta Suwałk. 

Wniosek stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Radni obecni: 

 

1. Bogdan Bezdziecki 

2. Andrzej Paweł Chuchnowski 

3. Tadeusz Czerwiecki 

4. Zbigniew Roman De-Mezer 

5. Zbysław Wojciech Grajek 

6. Jacek Juszkiewicz 

7. Bożena Maria Kamińska  

8. Zdzisław Koncewicz 

9. Karol Korneluk  

    10. Stanisław Kulikowski 

    11. Kamil Lauryn 

    12. Andrzej Łuczaj 

    13  .Wojciech Malesiński    

    14. Józef Wiesław Murawko 

    15. Wojciech Pająk  

    16. Zdzisław Przełomiec 

    17. Anna Ruszewska 

    18. Irena Bożena Schabieńska  

    19. Sławomir Jan Szeszko 

    20. Zdzisław Stanisław Ścięgaj 

    21. Andrzej Turowski 

    22. Piotr Wasiukow  

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
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W obradach uczestniczyli: 

Prezydent Miasta Suwałk, Zastępcy Prezydenta Miasta Suwałk, Sekretarz Miasta, naczelnicy 

niektórych wydziałów Urzędu Miejskiego, kierownicy inspekcji, straży, sołtysi, prezesi                 

i dyrektorzy niektórych jednostek organizacyjnych, przedstawiciele radia, telewizji i prasy.  

Listy obecności stanowią załączniki nr 3 –6 do protokołu. 

 

Ad pkt. 1 

Otwarcie obrad. 

 

Zdzisław Przełomiec otworzył L sesję Rady Miejskiej w Suwałkach, po czym powitał 

przybyłych na obrady:  Czesława Renkiewicza - Prezydenta Miasta Suwałk, Ewę Beatę Sidorek- 

Zastępcę Prezydenta Miasta Suwałk, Łukasza Kurzynę – Zastępcę Prezydenta Miasta Suwałk, 

Wiesława Stelmacha – Skarbnika Miasta, Mariusza Klimczyka - Sekretarza Miasta,  

przedstawicieli instytucji rządowych i powiatowych, służby mundurowe, przedstawicieli 

związków zawodowych, dyrektorów, kierowników i prezesów miejskich jednostek 

organizacyjnych, sołtysów, przedstawicieli radia, telewizji i prasy, radców prawnych, 

naczelników i kierowników wydziałów Urzędu Miejskiego. 

Powitał przybyłych na obrady mieszkańców miasta oraz internautów i radnych Rady Miejskiej 

w Suwałkach. 

Przewodniczący stwierdził, że na 23 radnych ustawowego składu Rady w obradach sesji bierze 

udział 22 radnych w związku z powyższym istnieje wymagane kworum do podejmowania 

prawomocnych uchwał.   

 

Ad pkt. 2 

Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że porządek dzisiejszych obrad został radnym podany 

przy zawiadomieniu o zwołaniu sesji.  

Radni nie zgłosili uwag i wniosków, wobec czego jednogłośnie przyjęli następujący 

porządek obrad: 

 

1. Otwarcie obrad.  

2. Przyjęcie wniosków do porządku  obrad.  

3. Przyjęcie protokołu nr XLIX/2018 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia                                 

6 sierpnia  2018 roku.    

4. Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej                  

w Suwałkach od dnia  6 sierpnia  2018 r.   

5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie utworzenia w gminie Mieście Suwałki odrębnych 

obwodów głosowania w wyborach do rad gmin, rad powiatów, sejmików województw i rad 

dzielnic m. st. Warszawy oraz wyborów wójtów, burmistrzów i prezydentów miasta 

zarządzonych na dzień 21 października 2018 r. 

6. Interpelacje i zapytania radnych. 
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7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta 2018 r. oraz w wykazie 

zadań inwestycyjnych. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta Suwałki na lata 2018-2038.  

9. Udzielenie odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.  

10. Wnioski i oświadczenia radnych. 

11. Zamknięcie obrad. 

 

 

  Ad pkt. 3 

Przyjęcie protokołu nr XLIX/2018 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia                                 

6 sierpnia  2018 roku.     

      

Zdzisław Przełomiec poinformował, że zgodnie z § 46 Statutu Miasta Suwałk protokół obrad 

z XLIX sesji został sporządzony i wyłożony do wglądu radnym w Biurze Rady Miejskiej. Radni 

mogli zgłaszać poprawki lub uzupełnienia do protokołu nie później niż w dniu poprzedzającym 

sesję Rady Miejskiej, na której następuje przyjęcie protokołu, czyli w dniu  28 sierpnia 2018 r. 

W wymienionym terminie do treści protokołu radni nie zgłosili poprawek i uzupełnień, wobec 

powyższego protokół nr XLIX/2018 obrad Rady Miejskiej w Suwałkach, został przyjęty. 

 

Ad pkt. 4 

Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej              

w Suwałkach od dnia  6 sierpnia 2018 roku.   

                                                                                       

Zdzisław Przełomiec poinformował, że powyższą informację radni otrzymali w materiałach 

sesyjnych. Zapytał, czy są uwagi i pytania w tym zakresie. Uwag i pytań nie zgłoszono. 

Zdzisław Przełomiec stwierdził, że Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk                             

i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej w Suwałkach od dnia  6 sierpnia 2018 roku została 

przyjęta.  

Informacja stanowi załącznik nr 7  do protokołu.  

 

Ad pkt. 5 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie utworzenia w gminie Mieście Suwałki 

odrębnych obwodów głosowania w wyborach do rad gmin, rad powiatów, sejmików 

województw i rad dzielnic m. st. Warszawy oraz wyborów wójtów, burmistrzów                       

i prezydentów miasta zarządzonych na dzień 21 października 2018 r. 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                           

- załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Kamil Lauryn – Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa przedstawił 

opinię Komisji – załącznik nr 9 do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 
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Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                –  22 radnych,   

 przeciw       –   0 

  wstrzymał się      –   0 

 

Jednogłośnie została podjęta  

 

Uchwała Nr L/617/2018 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 29 sierpnia 2018 r. 

w sprawie utworzenia w gminie Mieście Suwałki odrębnych obwodów głosowania                 

w wyborach do rad gmin, rad powiatów, sejmików województw i rad dzielnic m. st. 

Warszawy oraz wyborów wójtów, burmistrzów i prezydentów miasta zarządzonych na 

dzień 21 października 2018 r. 

- stanowi załącznik nr 10 do protokołu 

 

 

Ad pkt. 6 

Interpelacje i zapytania radnych  

 

Irena Bożena Schabieńska 

1. Radna zapytała, czy w związku z wizytą w Suwałkach Premiera Republiki Litewskiej był 

przygotowany szczegółowy program tej wizyty. 

2. Radna zapytała, czy na spotkanie z Premierem Republiki Litewskiej zostały zaproszone 

władze państwowe. 

3. Radna zapytała, czy na powyższe spotkanie otrzymał zaproszenie ze szczegółowym 

programem  resort oświaty. 

 

Wojciech Pająk  

Radny stwierdził, że w świetle obowiązujących przepisów , po ścieżkach rowerowych nie mogą 

poruszać się mieszkańcy na rolkach i deskorolkach. W imieniu tejże grupy dzieci i młodzieży 

poprosił o umożliwienie bezpiecznej jazdy na rolkach i deskorolkach po suwalskich 

chodnikach. Zaproponował, aby wzorem Siedlec - przystosować płytę lodowiska miejskiego  

w okresie wiosenno-jesiennym do możliwości jazdy na tym sprzęcie. 

 

Kamil Lauryn 

Radny w imieniu mieszkańców bloków przy ul. 1 Maja 17, 17A i 17B, zwrócił się do 

Prezydenta Miasta z prośbą o interwencję w Spółdzielni Mieszkaniowej w sprawie remontów 

tych budynków. Ostatni remont przeprowadzony był 30 lat temu; mieszkańcy obawiają się          

o swoje zdrowie a nawet  życie, a w tej kwestii nie mogą porozumieć się z prezesem spółdzielni. 

Argumentem spółdzielni mieszkaniowej  jest brak środków finansowych na ten cel. 

Mieszkańcy chcą wiedzieć, gdzie podziały się pieniądze odkładane przez 30 lat na fundusz 
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remontowy. Poinformował, że na bloku 1 Maja 17 widniej duża reklama; zapytał o opłatę 

reklamodawcy. Podkreślił, że Prezydent nie jest winien  zaistniałej sytuacji, ale w związku           

z bezradnością  i niemożliwością porozumienia się ze spółdzielnią mieszkaniową – mieszkańcy 

bardzo proszą o interwencje Prezydenta w tej sprawie. 

 

Ad pkt. 7 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta 2018 r.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały wraz             

z autopoprawkami - załącznik nr 11 do protokołu. 

 

Józef Wiesław Murawko – Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił 

opinię Komisji – załącznik nr 12 do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                 –    14 radnych,   

 przeciw       –     0 

 wstrzymało się                 –     8 radnych 

 

Większością głosów została podjęta z przedstawionymi autopoprawkami 

Uchwała Nr L/618/2018 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 29 sierpnia 2018 r. 

w sprawie zmian w budżecie miasta na 2018 r.                                                                                         

-stanowi załącznik nr 13 do protokołu 

 

Ad pkt. 8 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta Suwałki na lata 2018-2038.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały wraz               

z autopoprawkami - załącznik nr 14 do protokołu. 

Józef Wiesław Murawko – Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił 

opinię Komisji – załącznik nr 15 do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                 –   14 radnych,   

 przeciw                  –    0 

 wstrzymał się      –    8 radnych 

Większością głosów została podjęta wraz z autopoprawkami 
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Uchwała Nr L/619/2018 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 29 sierpnia 2018 r. 

w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta Suwałki na lata             

2018-2038 

                                     -stanowi załącznik nr 16 do protokołu 

 

Ad pkt. 9 

Udzielenie odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

 

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych udzielił Czesław Renkiewicz - Prezydent 

Miasta Suwałk.  

 

Irenie Bożenie Schabieńskiej 

Prezydent  podkreślił, że z protokołu dyplomatycznego wyraźnie wynika, iż o zagranicznej 

podróży Premiera informują służby dyplomatyczne państwa z którego taka osoba przybywa; 

polski MSZ otrzymał informacje o przyjeździe do Suwałk Premiera Republiki Litewskiej. 

Poinformował, że wystosował w tej sprawie pismo do Wojewody Podlaskiego oraz 

przeprowadził w tym temacie rozmowę telefoniczną z Wojewodą i Konsulem Republiki 

Litewskiej. Wicewojewoda Podlaski oficjalnie przywitał Premiera na granicy polsko-litewskiej 

w Budzisku, ale do Suwałk nie przyjechał. Prezydent nadmienił, że od dłuższego czasu 

przybywa w Suwałkach mieszkańców narodowości litewskiej i w związku z tym, od kilku 

miesięcy prowadzone są rozmowy z Konsulem Litewskim w sprawie wprowadzenia do szkół 

nauki języka litewskiego oraz powstania Centrum Edukacji i Kultury Litewskiej . Niestety, 

Miasto Suwałki  w chwili obecnej nie ma żadnych możliwości zabezpieczenia budynku na ten 

cel; budynki, które ewentualnie mogły by być przystosowane do prowadzenia Centrum są 

własnością skarbu państwa. Prezydent wyraził swoje rozczarowanie i żal brakiem 

zainteresowania ze strony rządu polskiego wizytą Premiera republiki Litewskiej w Suwałkach 

i brakiem wsparcia w przygotowaniu wizyty. 

 

Wojciechowi Pająkowi 

Prezydent odpowiedział, że temat osób jeżdżących na rolkach i deskorolkach po ścieżkach 

rowerowych i chodnikach jest mu znany. Przypomniał, że w ramach tzw. bulwarów suwalskich 

przygotowywany jest teren z przeznaczeniem  do jazdy na rolkach i deskorolkach, a obecnie 

czynione są starania o środki finansowe na ten cel. Poinformował,  że w chwili obecnej nie ma 

możliwości finansowych na przystosowanie w okresie wiosenno-jesiennym lodowiska przy 

Szkole Podstawowej Nr 11 do jazdy na rolkach. Temat ten poruszany był przez Dyrektora 

Szkoły Podstawowej Nr 11 - zaproponował wyłożenie odpowiedniej wykładziny, która  późną 

jesienią mogła by być zalewana wodą. Wiosną miejsce to mogłoby służyć jako boisko do gry 

w unihokeja. Koszt takiej inwestycji to ok. 100.000 zł.- Na dzień dzisiejszy samorząd  nie 

możliwości finansowych, ale do tematu będzie można wrócić w przyszłym roku. 

 



7 

 

Kamilowi Laurynowi 

Prezydent poinformował, że samorząd nie jest organem nadzorczym nad spółdzielniami 

mieszkaniowymi i nie ma żadnych instrumentów do zobligowania spółdzielni do 

przeprowadzenia remontów. Nadmienił, że grunty pod wymienionymi blokami należą do 

spółdzielni, zaś pozostałymi właścicielem jest Miasto Suwałki. Prezydent przypomniał, że kilka 

lat temu  zaproponował prezesowi spółdzielni obsługę miejskich gruntów przylegających do 

tych bloków ale nie otrzymał na to odpowiedzi. Prezydent stwierdził, że spółdzielnia ma swoje 

statutowe organy, które powinny wszystkie problemy rozwiązywać. Poinformował, że przy 

najbliższym spotkaniu poinformuje prezesa o interpelacji radnego. 

 

Irena Bożena Schabieńska zapytała, na czyje zaproszenie przyjechał do Suwałk Premier 

Republiki Litewskiej. 

 

Prezydent odpowiedział, że nie kierował oficjalnego zaproszenia; inicjatorem wizyty był 

Konsul Republiki Litewskiej. 

  

Ad pkt.10 

Wnioski i oświadczenia radnych. 

 

Zdzisław Przełomiec przypomniał radnym o zbliżającym się terminie złożenia oświadczeń 

majątkowych, które zgodnie z przepisami ustaw samorządowych powinny być przedłożone 

Przewodniczącemu Rady Miejskiej na 2 miesiąc przed upływem kadencji przypadającym            

w dniu 16 listopada 2018 r. 

Mając na uwadze fakt, że termin ten w bieżącym roku przypada na dzień 16 września (tj. 

niedziela) zgodnie z art. 115 Kodeksu cywilnego za dopuszczalne uznaje się złożenie 

oświadczenia majątkowego w dniu 17 września 2018 r. (poniedziałek). 

Oświadczenie majątkowe w 2 egzemplarzach powinno być złożone bezpośrednio w Biurze 

Rady Miejskiej, bądź nadane w polskiej placówce pocztowej ( art. 57§ 5 pkt 2 Kodeksu 

postepowania administracyjnego). O zachowaniu terminu zrealizowania ustawowego 

obowiązku decydować będzie wówczas odpowiednio data wpływu oświadczenia do Biura 

Rady Miejskiej lub data stempla pocztowego. 

Informacje zawarte w oświadczeniu majątkowym winny uwzględniać stan majątku na 

ustawowo określony dzień złożenia takiego oświadczenia tj. na 16 września 2018 r. 

Poinformował również, że do oświadczeń nie należy załączać zeznań podatkowych (PIT), które 

zostały przekazane przy składaniu oświadczeń majątkowych za 2017 r. 

 

Zdzisław Przełomiec przekazał wszystkim pracownikom Straży Miejskiej w Suwałkach -             

z okazji Święta Straży Miejskiej serdeczne życzenia, wszelkiej pomyślności i satysfakcji              

w pracy i życiu osobistym. 
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Ad pkt 11. 

Zamknięcie obrad. 

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że kolejna sesja planowana jest na dzień                                  

26 września 2018 r. o godz. 10:00 w sali nr 26 Urzędu Miejskiego w Suwałkach przy ul. Adama 

Mickiewicza 1.  

Przewodniczący zamknął L sesję Rady Miejskiej. Podziękował przybyłym za uczestnictwo        

a radnym za aktywny udział w obradach.  

Na tym protokół zakończono.        

 

 

 

                    

        Przewodniczący 

                                                                                             Rady Miejskiej w Suwałkach        

 

                                                                                                     Zdzisław Przełomiec 
 

 

 

 

 

 

Protokół sporządziła:                                                                  

Danuta Teresa Skucz 

 

Inspektor w Biurze Rady Miejskiej  


